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POLITICĂ

Viitorul buget al UE: 
2 trilioane de euro
Blocul comunitar răspunde la o gamă largă de 
provocări, de la concurenţa economică până 
la creşterea nevoilor pentru apărare. Pagina 3

SĂNĂTATE

Pacienţi la stat, 
profit la privat
Medicii care pleacă „la ora 11 – 12” de la spi-
talul public pentru a lucra la privat pot fi  con-
cediaţi, spune ministrul Sănătăţii.  Pagina 6

ECONOMIE

Străinii iubesc Clujul
Numărul turiştilor care au preferat Clujul a 
depăşit 235.000, în primele cinci luni din an. 
Cei mai mulţi sunt din Europa.  Pagina 3

ACTUALITATE

Filarmonica clujeană
se mută în clădirea 
Academiei de Muzică
Filarmonica va avea, după ani de amânări şi 
promisiuni, o casă nouă odată cu începerea 
noii stagiuni în septembrie.  Pagina 4

ECONOMIE

Mii de tineri 
îşi caută de lucru
Aproape 8.000 de tineri au început să îşi ca-
ute un loc de muncă după reducerea burse-
lor şi creşterea taxelor.  Pagina 6
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Rusia ameninţă cu arma nucleară. Kremlinul acuză Europa de militarism agresiv.
Kremlinul a acuzat miercuri ţările euro-

pene că se angajează într-un militarism 

agresiv şi a făcut din nou aluzie la posibi-

la utilizare a armelor nucleare de către Ru-

sia, relatează DPA, preluată de Agerpres. 

Ţările europene cheltuiesc sume uriaşe pe 

arme pentru a alimenta războiul în Ucrai-

na, a afi rmat miercuri purtătorul de cuvânt 

al Kremlinului, Dmitri Peskov.

„Desigur, este foarte greu de prevăzut 

ceva pe fondul unei astfel de stări emoţio-

nale, la limita iraţionalităţii care domneşte 

pe continentul european”, a adăugat el, po-

trivit agenţiilor de presă ruse. În acest con-

text, Peskov a subliniat că doctrina nucle-

ară recent revizuită a Rusiei prevede că şi 

„incitarea” de către puterile nucleare a sta-

telor nenucleare la acţiuni ostile împotriva 

Rusiei constituie un act de agresiune.

În Europa, Marea Britanie şi Franţa sunt 

puterile care deţin arme nucleare. De la în-

ceputul războiului în Ucraina, declanşat de 

Rusia la ordinul preşedintelui Vladimir Pu-

tin, ofi cialii ruşi au lansat în mod repetat 

ameninţări cu arma nucleară pentru a des-

curaja sprijinul occidental pentru Ucraina, 

notează DPA. În pofi da refuzului continuu 

al Rusiei de a face compromisuri în cadrul 

negocierilor pentru a se pune capăt confl ic-

tului, Peskov a dat vina din nou pe Ucraina 

pentru lipsa de progrese. Purtătorul de cu-

vânt al Kremlinului a cerut tuturor ţărilor să 

exercite presiuni asupra Kievului pentru ca 

acesta să revină la masa negocierilor.

Aceasta în timp ce surse din cadrul de-

legaţiei ucrainene la ultima rundă de dis-

cuţii de la Istanbul în iunie au declarat pen-

tru agenţia Unian că emisarii Moscovei ve-

niseră doar să prezinte „cerinţele maxima-

le” ale lui Putin, adică „capitularea” şi nu 

au dorit să asculte punctul de vedere ucrai-

nean, convenindu-se în cele din urmă doar 

asupra schimbului de prizonieri de război 

şi de trupuri. Preşedintele american Donald 

Trump a anunţat luni noi livrări de arme 

către Ucraina, inclusiv rachete de apărare 

antiaeriană Patriot, care vor fi  plătite de ţă-

rile europene membre ale NATO.
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Clujul devine capitala muzicii pop cu Justin Timberlake pe scenă. Din topurile mondiale pe domeniul 
Banffy de la Bonțida, fanii vor lua parte la o călătorie prin 20 de ani de hituri doar la Electric Castle.  Pagina 5

Aterizare cu stil: Justin Timberlake, 
pentru prima dată în România, la EC

Electric Castle „se aprinde” 
cu cu JUSTIN TIMBERLAKEJUSTIN TIMBERLAKE
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Telefoane utile
Poliţia 112

Pompieri 112

Salvarea 112

Jandarmeria 0264-595.512

Serviciul situații de urgență 
0264-439.218

SALVAMONT 0725-826.668

Asistenţă socială 979

Informaţii C.F.R. 0264-592.321

Deranjamente Gaz 0800800928

Deşeuri electrice 0800444800

Protecţia Consumatorului 
0264-431.367

Poliţia Secţia 1 (Centru-Gară) 
0264-432.727

Poliţia Secţia 2 (Mărăşti) 
0264-450.043

Poliţia Secţia 3 (Gheorgheni 
– Bună Ziua) 0264-414.006

Poliţia Secţia 4 (Mănăştur) 
0264-425.771

Poliţia Secţia 5(Gruia – Grigorescu) 
0264-582.777

Poliţia Secţia 6 (Zorilor) 0264-453.397

Poliţia Secţia 7 (Someşeni) 
0264-416.646

Agenţia C.F.R. 0264-432.001

Autogara BETA 0264-435.278

Aeroportul Internaţional 
Cluj-Napoca 0264-416.702

Primăria Cluj 0264-596.030

Telefonul primarului 0264-984

Primăria Mănăştur 0264-480.627

Primăria Mărăşti 0374-869.377

Primăria Iris 0264-435.040

Primăria Someşeni 0264-435.050

Primăria Grigorescu 0264-585.831

Primăria Zorilor 0264-438.595

Primăria Gheorgheni 0264-897.692

Primăria Turda 0264-313.160

Primăria Dej 0264-211.790

Primăria Gherla 0264-241.926

Primăria Huedin 0264-351.548

Prefectură 0264-594.888

Consiliul judeţean 0372-640.000

Serviciul Stare Civilă 0264-596.030

Ridicări auto 0264-444571

RATCJ 0264-503.709

Electrica Cluj 0264-205.999

Compania de Apă Someș SA 
0264-591.444

Spitalul Județean 0264-597.857

Spitalul CFR 0264-599.597

Spitalul Militar 0264-598.381
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Impozitarea câștigurilor 

din jocurile de noroc ridi-

că semne de întrebare 

din perspectiva efi cienței 

măsurii aplicate, averti-

zează parlamentarul clu-

jean Remus Lăpușan. 

„Un domeniu cu potențial 

uriaș de venituri pentru 

bugetul de stat este tratat 

cu blândețe fi scală”, spune 

deputatul social-democrat.

Într-un moment în care sta-

tul aplică măsuri fi scale tot mai 

dure, inclusiv asupra pensiilor 

veteranilor de război, deputa-

tul PSD de Cluj, Remus Lăpușan, 

atrage atenția asupra dezechi-

librelor profunde din sistemul 

de impozitare. Printre acestea, 

regimul aplicat câștigurilor 

din jocuri de noroc ridică 

semne de întrebare, atât din 

perspectiva echității sociale, 

cât și a efi cienței.

„Nu putem accepta ca un 

domeniu cu potențial uriaș de 

venituri pentru bugetul de stat 

să fi e tratat în continuare cu 

blândețe fi scală, în timp ce 

cetățeni care muncesc cinstit 

sau benefi ciază de drepturi 

câștigate sunt impozitați fără re-

zerve. E nevoie de o abordare 

echilibrată și responsabilă”, a 

declarat parlamentarul clujean.

Cum este evitată 
impozitarea 
pentru câștigurile 
din jocurile de noroc?

Conform formei legislative 

care o să fi e asumată, câștigurile 

din jocuri de noroc vor fi  im-

pozitate astfel:

• 4% pentru sume de pâ-

nă la 10.000 lei;

• 400 lei + 20% pentru ce 

depășește 10.000 lei (până la 

66.750 lei);

• 11.650 lei + 40% pentru 

ce depășește 66.750 lei.

Impozitul se reține la sur-

să, dar nu se aplică contribuții 

sociale sau alte forme de soli-

daritate fi scală.

Mai mult decât atât, în prac-

tică sunt frecvente situațiile în 

care câștigurile mari sunt re-

trase în tranșe sub 10.000 lei, 

tocmai pentru a evita praguri-

le superioare de impozitare, 

fi e de către jucători, fi e cu acor-

dul tacit al organizatorilor.

Deputatul PSD de Cluj con-

sideră că, în paralel cu apli-

carea unui sistem progresiv 

de impozitare, este necesară 

și o monitorizare riguroasă a 

aplicării acestuia, astfel încât 

bugetul public să nu piardă 

venituri importante din cau-

za acestor practici.

„Impozitarea câștigurilor 
din jocuri de noroc, 
tratată superfi cial”

„Impozitarea câștigurilor din 

jocuri de noroc este în continu-

are tratată superfi cial, iar prin 

diverse portițe o parte dintre a-

ceste câștiguri scapă parțial de 

la impozitare. Nu este corect să 

cerem solidaritate fi scală doar 

de la pensionari și salariați, în 

timp ce aceste practici persistă. 

Este o chestiune de echilibru și 

de bun-simț fi scal”, a concluzi-

onat Remus Lăpușan.

Deputatul Remus Lăpuşan (PSD Cluj), despre 
impozitarea câştigurilor din jocuri de noroc: 
„Trebuie să respecte principiul echităţii fiscale”

„Sunt șanse mici să mai 
candidez la CJ în 2028!”
Cât de supărat este președintele CJ Alin Tișe după Congresul PNL?
Sergiu TĂMAȘ
redactia@monitorulcj.ro

După încheierea actualu-

lui mandat la șefi a 

Consiliului Județean 

Cluj Alin Tișe ar putea 

să nu mai candideze 

pentru această funcție.

Alin Tișe, președintele Con-

siliului Județean Cluj, a afi r-

mat că există o posibilitate să 

nu candideze pentru un nou 

mandat la șefi a CJ Cluj la ale-

gerile din 2028.

Alin Tișe: „Sunt șanse 
mici ca eu să mai 
candidez la CJ în 2028”

„Sunt șanse mici ca eu să 

mai candidez la CJ în 2028 și 

să las loc pentru tineri. Dacă 

voi mai fi  credibil, continui, 

dacă nu, mă gândesc la retra-

gere”, spus Alin Tișe, într-un 

podcast la Cluj.

Totodată, președintele CJ 

Cluj nu garantează că va ră-

mâne în PNL.

„Nu garantez că voi rămâ-

ne în acest partid (Partidul 

Național Liberal - n.r.), nu am 

luat o decizie încă, dar nici 

că PNL va supraviețui până 

în 2028 (nu e sigur - n.r.)”, a 

mai spus Tișe.

Tișe vrea să ducă 
proiectele Clujului 
până la capăt

Președintele Consiliului 

Județean Cluj a mai afirmat 

că județul Cluj are 

perfomanță atât administra-

tivă, cât și politică.

„Vrem să ne ducem pro-

iectele la capăt, că de-aia ne-

au votat oamenii. Eu și dl. 

Bolojan ne cunoaștem din 

2005. Nu știu ce planuri are 

dânsul, dar nu e un secret că 

ne cunoaștem și colaborăm 

de mult. Una este ce vrem noi 

și ce ne imaginăm, iar alta e 

ce vor clujenii. Poți să faci 

studii, dar noi știm ce vor, dar 

refuzăm să acceptăm. Vor po-

liticieni care să spună adevă-

rul și să acționeze ca atare”, 

a mai precizat Alin Tișe.

Într-un mesaj public intitu-

lat „Sfârșitul unei iluzii. Înce-

putul eliberării”, Alin Tișe ca-

re a candidat pentru funcția 

de prim-vicepreședinte, afi r-

mă că actuala conducere a 

PNL a transformat partidul 

într-o „cooperativă politică” în 

care obediența este recompen-

sată, iar meritul este ignorat. 

El susține că PNL se îndreap-

tă spre același destin ca PNȚCD, 

devenind o formațiune irele-

vantă, sufocată de jocuri de 

culise și interese personale.

Tișe nu mai crede 
în partidele vechi

Alin Tișe președintele Con-

siliului Județean (CJ) Cluj cre-

de că vremea partidelor poli-

tice vechi a apus și că noile 

partide sunt cele în trend.

Președintele Consiliului 

Județean Cluj, Alin Tișe con-

sideră că partidele vechi 

sunt „obosite” și afirmă că 

noile formațiuni politice sunt 

mai populare.

„Partidele vechi sunt obo-

site. Apare un trend al parti-

delor noi”, a afi rmat Alin Tișe, 

într-un podcast la Cluj.

Președintele CJ Cluj a pre-

cizat că, deocamdată, nu va 

intra într-un alt partid politic.

„Dacă o voi face (schim-

barea de partid - n. red.), nu 

nu voi simți nicio datorie față 

de acest partid (PNL - n.r.). 

Trădarea pentru mine este cel 

mai mare păcat din lume”, a 

mai spus șeful CJ Cluj.

Tișe: Viitorul PNL, alte 
valori sau alt partid

Tișe și-ar dori să imprime 

din interiorul PNL alte valori. 

„Dacă nu reușesc, înseamnă 

că trebuie să plecăm acasă 

sau să ne gândim la o altă 

construcție”, a mai precizat 

Alin Tișe.

Alin Tișe nu garantează 
că va rămâne în PNL

Totodată, președintele CJ 

Cluj nu garantează că va ră-

mâne în PNL.

„Nu garantez că voi rămâne 

în acest partid (Partidul Național 

Liberal - n.r.), nu am luat o de-

cizie încă, dar nici că PNL va 

supraviețui până în 2028 (nu e 

sigur - n.r.)”, a mai spus Tișe.

Cel mai votat politician 
liberal a pierdut votul 
intern la Congres

La Congresul Partidului 

Național Liberal de sâmbătă, 

12 iulie 2025, Alin Tișe a can-

didat pentru una dintre cele pa-

tru funcții de prim-vicepreședinte 

în PNL, însă a pierdut și s-a 

clasat pe locul al șaselea.

Spun dinainte de alegeri și nu vreau să fi e interpretat 
într-o logică a nemulțumirii personale. Nu mai simt 
nicio obligație față de partidul care nu m-a dorit să îl 
conduc, considerând că nu sunt destul de competent. 
Pot din acest moment să spun că voi merge în viitor 
într-o artă formă. Eu nu sunt trădător, nu fug dacă 
cineva astăzi nu mă dorește. În 2012 m-au trădat cei 
din Cluj și am rămas, dar mă preocupă ce se întâmplă 
astăzi în partid și că nu putem inspira credibilitate.

”

Alin Tișe - președintele CJ Cluj
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Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Numărul turiştilor care 

au vizitat Clujul în primele 

cinci luni din an a crescut 

cu 3,5% faţă de aceeaşi 

perioadă a anului trecut. 

Din numărul total al turişti-

lor străini, 85,7% 

este reprezentat 

de turiştii europeni.

Clujul continuă să rămână 

o destinaţie turistică atracti-

vă atât în plan intern, cât şi 

la nivel internaţional.

Doar în luna mai, judeţul 

Cluj a fost vizitat de 61.612 

de turişti.

Creştere uşoară 
a numărului 
de turişti, în Cluj

Din cei peste 60.000 de 

turişti care au ales Clujul 

drept destinaţie de vizită, 

75,4% a fost reprezentat de 

turiştii români, în timp ce 

turiştii străini au reprezen-

tat 24,6%, potrivit datelor 

publicate de Direcţia Jude-

ţeană de Statistică (DSJ) Cluj.

Faţă de luna anterioară, 

numărul turiştilor care au pre-

ferat judeţul Cluj a crescut 

cu 24%. Comparativ cu luna 

mai 2024, turismul clujean a 

înregistrat o creştere de 5,3%.

Majoritatea turiştilor 
străini provin din Europa

Conform datelor statisti-

ce consultate de monitorulcj.

ro, durata medie a şederii, 

în luna mai 2025, a fost de 

1,8 zile/turist.

În perioada ianuarie – mai 

2025, în judeţul Cluj au fost 

cazaţi 238.740 turişti, în creş-

tere cu 3,5% faţă de perioa-

da similar a anului trecut.

Dintre aceştia, 48.414 sunt 

turişti străini, reprezentând 

20,3% din totalul turiştilor 

veniți în țară.

Comparativ cu aceeaşi pe-

rioadă a anului 2024, numă-

rul turiştilor străini a crescut 

cu 10,5%. În ceea ce priveş-

te numărul turiştilor străini, 

cea mai mare pondere au de-

ţinut-o turiştii din Europa – 

85,7% din total turişti stră-

ini, potrivit sursei citate.

Cluj-Napoca, printre cele 
mai atractive alegeri 
pentru turiştii britanici

Într-un top recent al celor 

mai ieftine vacanţe pentru tu-

riştii britanici, realizat de ex-

perţi în turism şi publicat de 

HuffPost UK, Cluj-Napoca se 

remarcă drept una dintre ce-

le mai atractive alegeri. Ală-

turi de destinaţii precum lito-

ralul bulgăresc la Marea Nea-

gră, pitoreasca Rivieră alba-

neză, Muntenegru cu peisa-

jele sale dramatice şi linişti-

tul oraş Ohrid din Macedonia 

de Nord, Clujul iese în evi-

denţă prin farmecul său ur-

ban cu acces rapid la natură.

Pentru turiştii care caută o 

vacanţă ieftină, autentică şi 

memorabilă, Clujul devine o 

alternativă tot mai convingă-

toare la destinaţiile clasice din 

sudul Europei.

Cu zboruri directe din 

Marea Britanie şi costuri re-

duse pentru cazare şi acti-

vităţi, Clujul oferă o combi-

naţie unică: un oraş vibrant, 

dar aproape de zone natu-

rale spectaculoase.

Numărul turiştilor care au preferat Clujul 
a depăşit 235.000, în primele cinci luni din an

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Prezent miercuri la Gala 

Aniversară „163 de ani de 

la înfi inţarea Ministerului 

Afacerilor Interne”, preşe-

dintele Nicuşor Dan a făcut 

apel la responsabilitatea 

autorităţilor, printre care 

MAI, pentru a opri violenţa 

împotriva femeilor, în con-

diţiile în care România 

a fost zguduită în ultimele 

luni de mai multe cazuri 

de femicid.

„Suntem la un moment ani-

versar, dar cred ca trebuie să 

vorbim de viitor”, şi-a înce-

put Nicuşor Dan discursul de 

la gala MAI înainte de a tre-

ce la critici. Sunteţi parte a 

administraţiei statului român 

şi cu toţii trebuie să îmbună-

tăţim interacţiunea şi trebuie 

să câştigăm prin actele noas-

tre zilnice încrederea cetăţe-

nilor”, a continuat el.

„Un subiect foarte foarte 

important: condiţia femeii în 

societatea noastră, violenţa 

domestică şi mai grav toate 

cazurile de ucidere care au 

decurs de aici şi le-am văzut 

în ultima perioadă. Noi, adi-

că MAI, parchete, instanţe de 

judecată, trebuie să ajungem 

să arătăm societăţii că statul 

român este un stat puternic. 

Să transmitem acelor foşti par-

teneri care doar se gândesc 

ca ar putea să îşi ameninţe 

fosta partenera, statul va ve-

ni repede împotriva lor dacă 

vor îndrăzni să facă asta”, a 

mai afi rmat Nicuşor Dan.

Cel puţin 28 de cazuri 
de femicid în prima 
jumătate a anului

O crimă care a avut loc la 

începutul lunii, când un băr-

bat din Mureş şi-a ameninţat 

fosta parteneră şi a dat foc ca-

sei a scos la iveală eşecul sta-

tului în a preveni crima. Si-

te-ul de investigaţii Snoop.ro 

a dezvăluit că Emil Gânj, băr-

batul dat în urmărire de Poli-

ţia Română, a fost condam-

nat în 2008 nu doar pentru o 

altă crimă, ci şi pentru act se-

xual cu un minor.

După acel viol, bărbatul a 

rămas în libertate, iar în 2011 

a ucis un bărbat. Apoi a fost 

eliberat condiţionat, deşi pe-

deapsa expira în 2026. Acum 

este căutat de Poliţie, fi ind 

principalul suspect pentru 

moartea Andei, fosta lui pri-

etenă, o tânără de 23 ani.

Pe 16 iunie, un bărbat în 

vârstă de 37 de ani a ucis o 

tânără de 22 de ani, însărci-

nată şi mamă a doi copii, în 

Prahova. Bărbatul a lovit-o în 

mod repetat cu toporul în cap, 

apoi a plecat de la locul cri-

mei. Acesta o agresa pe tână-

ră încă din adolescenţă. În di-

mineaţa crimei, poliţia fuse-

se la agresor acasă, dar l-au 

lăsat în libertate.

Pe 31 mai, un bărbat de 

49 de ani a împuşcat-o mor-

tal pe Teodora, o tânără de 

23 de ani însărcinată. Bărba-

tul era fostul ei agresor, îm-

potriva căruia Teodora soli-

citase ordin de protecţie în 

urmă cu mai mulţi ani. Agre-

sorul a urmărit-o pe stradă, 

în complexul Cosmopolis, din 

Ilfov, şi a împuşcat-o în pli-

nă zi, în faţa mai multor co-

pii martori la atac.

Nicuşor Dan, reproşuri pentru MAI 
şi judecători privind „condiţia femeii”

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Uniunea Europeană a pro-

pus un buget de aproape 

2.000 de miliarde de euro 

pentru următorul ciclu 

bugetar de şapte ani, 

în contextul în care blocul 

comunitar încearcă să răs-

pundă la o gamă largă 

de provocări, variind 

de la intensifi carea concu-

renţei economice globale 

şi până la creşterea 

nevoilor pentru apărare, 

transmite Bloomberg.

Potrivit unor surse din apro-

pierea acestui dosar, noul buget 

a fost convenit după negocieri 

intense care s-au prelungit pâ-

nă marţi noaptea şi au fost re-

luate miercuri dimineaţa.

Cifra de 1.980 de miliarde 

de euro reprezintă o creştere 

semnifi cativă faţă de cea de 

1.200 de miliarde de euro, 

echivalentul a 1% din PIB-ul 

UE, care a fost alocată pen-

tru buget cu prilejul ultimu-

lui ciclu bugetar, între 2021 

şi 2027. Este posibil ca noua 

cifră privind bugetul UE să 

fi e contestată de unele state 

membre care au deja proble-

me cu chestiunile bugetare 

şi care vor fi  responsabile 

pentru fi nanţarea celei mai 

mari părţi din pachet prin 

contribuţii naţionale.

Sursele citate de Bloomberg 

susţin că în proiectul de buget 

este inclusă suma de 589,6 mi-

liarde de euro pentru un fond 

destinat competitivităţii, pros-

perităţii şi securităţii, din care 

450,5 miliarde de euro este alo-

cată pentru un fond destinat 

competitivităţii UE.

Agricultura, care în mod 

tradiţional este una din pie-

trele de temelie ale bugetului 

UE, va primi din nou o mare 

parte din bani, în condiţiile 

în care a fost propusă suma 

de 293,7 miliarde de euro pen-

tru Politica Agricolă Comună.

Propunerea de miercuri de-

marează un proces complicat 

în cadrul căruia vor fi  implica-

te Parlamentul European şi Con-

siliul European, care reprezin-

tă statele membre. Bugetul UE, 

care este cunoscut drept cadrul 

fi nanciar multianual, trebuie 

convenit până la fi nele lui 2027.

Comisarul european Micha-

el McGrath a spus miercuri că 

bugetul este conceput „în cir-

cumstanţe difi cile”, inclusiv 

cerinţa de a începe să fi e ram-

bursate datoriile emise de UE 

în perioada pandemiei de Co-

vid, care ar putea ajunge la 25 

de miliarde euro pe an.

„Urmează doi ani de ne-

gocieri difi cile”, a spus Mi-

chael McGrath.

Într-o reacţie rapidă la 

anunţ, eurodeputatul Siegfried 

Mureşan (PPE/PNL), negoci-

atorul-şef al Parlamentului 

European pentru viitorul bu-

get multianual al Uniunii Eu-

ropene 2028–2034, a reacţio-

nat miercuri, arătând că PE 

nu va accepta ca agricultura 

şi coeziunea să-şi piardă din 

importanţă şi va respinge o-

rice buget care nu garantea-

ză protejarea alocărilor dedi-

cate atât Politicii Agricole Co-

mune, cât şi Politicii de Co-

eziune sau în care fermierii 

noştri trebuie să concureze 

cu regiunile pentru aceleaşi 

fonduri europene.

Noile cifre consultate de 

Euractiv sugerează că compo-

nenta de apărare a Fondului 

european pentru competitivi-

tate (FEC) propus ar putea 

scădea sub 198,1 miliarde de 

euro, în ciuda apelurilor tot 

mai numeroase pentru inves-

tiţii militare mai puternice.

Cifrele pot suferi în conti-

nuare modifi cări.

În ultimii doi ani, atât po-

liticienii, cât şi industria au 

cerut Comisiei să aloce cel pu-

ţin 100 de miliarde de euro 

pentru apărare în bugetul său 

pe şapte ani.

Viitorul buget al UE: 2 trilioane de euro
UE propune un proiect de buget de aproape 2.000 de miliarde de euro pentru perioada 2028-2034

Ursula von der Leyen, președinta CE:  „Bugetul UE pentru următoarea perioadă va fi  de 2 trilioane de euro”

URSULA VON 
DER LEYEN | 
președinta CE

 „Bugetul UE pentru 
următoarea perioadă 
va fi  de 2 trilioane 
de euro, cel mai 
ambițios propus 
vreodată, mai fl exibil, 
mai transparent. 
Investim mai mult 
în capacitatea noastră 
de a răspunde și mai 
mult în independența 
noastră. Contribuțiile 
statelor membre 
la bugetul UE vor 
rămâne constante, 
vor crește veniturile 
din resurse proprii”.
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Sergiu TĂMAŞ
redactia@monitorulcj.ro

După ani de amânări 

şi promisiuni, Consiliul 

Judeţean Cluj a rezolvat 

problema sediului 

Filarmonicii clujene, 

instituţie de cultură afl ată 

în subordinea forului 

administrativ judeţean.

Preşedintele Consiliului 

Judeţean Cluj Alin Tişe a 

avut ieri o întâlnire cu rec-

torul Academiei de Muzică 

„Gheorghe Dima” Vasile Ju-

can. În cadrul acesteia s-a 

stabilit ca, începând cu lu-

na septembrie a acestui an, 

odată cu începerea noii sta-

giuni a Filarmonicii din Cluj, 

aceasta va funcţiona în clă-

direa nou construită de că-

tre Academia de Muzică, pe 

strada Bucium, printr-un 

proiect finanţat de către Mi-

nisterul Dezvoltării.

Sală de spectacole 
cu peste 1.000 
de locuri la Cluj

Noua clădire reprezintă 

un adevărat hub cultural şi 

educaţional, fiind prevăzu-

tă cu o sală de spectacole 

modernă, de peste 1.000 de 

locuri, o sală de orgă cu 216 

locuri, amfiteatru cu 224 de 

locuri, bibliotecă, săli de 

curs, săli de studiu indivi-

dual, diferite săli de repeti-

ţii, de încălzire pentru ar-

tişti, săli individuale pentru 

dirijor şi solist sau săli de 

regie. Sala mare de specta-

cole este una dintre cele mai 

mari şi moderne săli de acest 

tip din Europa.

Filarmonica din Cluj își 
găsește, în sfârșit, casa

„Mă bucur că am reuşit, 

într-un final, să rezolvăm 

problema spaţiului pentru 

Filarmonica de Stat Transil-

vania, care n-a avut nicio-

dată până acum o casă a 

sa. Noile spaţii ultramoder-

ne din viitorul sediu oferă 

condiţii deosebite pentru a 

pune în valoare interpretă-

rile artiştilor deosebiţi pe 

care-i avem la Cluj, oferind 

totodată condiţii foarte bu-

ne de audiţie publicului me-

loman din Cluj, un bun cu-

noscător al muzicii clasi-

ce”, a transmis Alin Tişe, 

preşedintele Consiliului Ju-

deţean Cluj.

Filarmonica de Stat din 

Cluj-Napoca organizează an 

de an unul dintre cele mai 

prestigioase evenimente de 

muzică clasică din Româ-

nia, „Toamna Muzicală Clu-

jeană”, care va fi găzduit, 

cu începere din viitoarea 

stagiune, de noile spaţii, ofe-

rind clujenilor o experienţă 

deosebită, pe care o aşteap-

tă de multă vreme.

Filarmonica clujeană 
se mută în clădirea 
Academiei de Muzică
Filarmonica clujeană va avea, după ani de amânări, 
o casă nouă odată cu începerea noii stagiuni în septembrie

Paula COPACIU
redactia@monitorulcj.ro

Vicepreşedintele Consiliului 

Judeţean Cluj Radu Raţiu 

a primit ieri vizita unei 

delegaţii ofi ciale conduse 

de Excelenţa Sa, Noel 

Eugene Eusebio Servigon, 

Ambasador Extraordinar şi 

Plenipotenţiar al Republicii 

Filipine la Bucureşti.

Întrevederea a avut drept 

scop dezvoltarea relaţiilor de 

colaborare dintre cele două 

părţi, identifi carea unor mo-

dalităţi concrete de consoli-

dare a prezenţei investitorilor 

fi lipinezi în această zonă şi 

impulsionarea schimburilor 

comerciale.

„Am profi tat de întâlnirea 

cu ofi cialii străini pentru a 

evidenţia punctele forte ale 

judeţului Cluj şi a prezenta 

facilităţile pe care le oferă in-

vestitorilor străini. Am trans-

mis domnului Ambasador 

mesajul nostru de sprijin to-

tal şi deplină disponibilitate 

de colaborare pentru iniţie-

rea unor parteneriate reciproc 

avantajoase, în domeniile ca-

re prezintă interes pentru am-

bele părţi”, a transmis Radu 

Raţiu, vicepreşedintele Con-

siliului Judeţean Cluj.

Cu prilejul vizitei ce a avut 

loc la sediul forului adminis-

trativ judeţean, domnul vice-

preşedinte a vorbit despre po-

tenţialul economic, investiţi-

onal şi turistic al judeţului 

Cluj, precum şi despre mediul 

universitar clujean.

De asemenea, din dorinţa 

de a convinge oaspeţii în le-

gătură cu avantajele pe care 

Clujul le prezintă din punct 

de vedere investiţional, vice-

preşedintele Radu Raţiu a pre-

cizat faptul că judeţul din ini-

ma Transilvaniei găzduieşte 

un important centru univer-

sitar al ţării, o forţă de mun-

că înalt califi cată, profesiona-

lizată şi vorbitoare de limbi 

străine, toate acestea fi ind pre-

mise optime pentru atragerea 

agenţilor economici străini. 

Nu în ultimul rând, cele do-

uă părţi au fost interesate de 

deschiderea unei rute de zbor 

Cluj-Napoca – Filipine.

La rândul său, ambasado-

rul Noel Eugene Eusebio Ser-

vigon a realizat o scurtă pre-

zentare a Republicii Filipine 

şi a principalelor obiective 

turistice şi şi-a manifestat do-

rinţa pentru stabilirea unor 

colaborări în domeniile de in-

teres reciproc, în special în 

sectorul afacerilor, turismu-

lui şi IT.

Ambasadorul Republicii Filipine la Bucureşti, 
în vizită la Consiliul Judeţean Cluj
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Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Pentru a evita blocajele 

din trafi c în această peri-

oadă, şoferii pot folosi 

câteva rute alternative 

prin care pot evita aglo-

meraţia de pe DN1C.

Poliţiştii estimează o creş-

tere semnifi cativă a valorilor 

de trafi c pe drumurile din zo-

nă, informează, Inspectoratul 

Judeţean de Poliţie (IPJ) Cluj.

Pentru a preveni formarea 

blocajelor şi a asigura fl uen-

ţa trafi cului, şoferii pot utili-

za câteva rute alternative:

Pentru direcţia Cluj-Na-
poca – Gherla/Dej/Bistriţa:

• ruta ocolitoare: Cluj-Napo-

ca – Apahida – DN16 – Reghin 

/ Dej (prin Sânmărtin – Mociu)

Pentru direcţia Cluj-Na-
poca – Bonţida – Gherla:

• ruta recomandată: Cluj-Na-

poca – Apahida – Jucu – Gă-

dălin – Iclod – Gherla (evitând 

centrul localităţii Bonţida)

Pentru cei care vin din-
spre Gherla/Dej şi se depla-
sează spre Cluj-Napoca:

• ruta alternativă: Gherla 

– Iclod – Gădălin – Jucu – A-

pahida – Cluj-Napoca

• rută alternativă: Gherla 

– Iclod – Fundătura – DJ 161 

– DJ 109 A – Chinteni – 

Cluj-Napoca

„Accesul în zona festiva-

lului va fi  reglementat prin 

semnalizare rutieră tempora-

ră şi va fi  monitorizat de echi-

paje ale Poliţiei Rutiere, pen-

tru prevenirea ambuteiajelor 

şi a accidentelor”, informea-

ză IPJ Cluj.

Poliţiştii recomandă, de 

asemenea, utilizarea trans-

portului în comun pus la dis-

poziţie de organizatorii fes-

tivalului şi evitarea deplasă-

rilor cu autoturismul perso-

nal, pe cât posibil.

Vrei să nu rămâi blocat 
în trafic de Electric Castle? 
Rute alternative 
pentru nervi mai puţini.

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Faceţi cunoştinţă cu GAO 

şi Sky, echipa canină de 

la Electric Castle. 

Patru lăbuţe şi o misiune 

antidrog la Bonţida.

GAO şi Sky fac echipă în 

acest an la Electric Castle pen-

tru depistarea drogurilor.

GAO, cel mai tânăr câine 

pentru depistarea drogurilor, 

este nelipsit de la festivaluri-

le care au loc la Cluj-Napoca. 

De data aceasta, la Electric 

Castle el a venit însoţit de S-

ky, partenerul său în găsirea 

de substanţe interzise. GAO 

şi Sky aparţin de Poliţia de 

Frontieră din cadrul Aeropor-

tului Internaţional Cluj.

GAO are doi ani, iar Sky – 

5 ani şi jumătate.

„La datorie vor fi  GAO şi 

Sky, câini poliţişti speciali-

zaţi în detectarea stupefi an-

telor de la Aeroportul Cluj-Na-

poca. Câinele GAO este cel 

mai tânăr exemplar canin 

din dotarea structurii Poliţi-

ei de Frontieră Cluj. Vor ac-

ţiona alături de celelalte echi-

paje canine ale MAI pentru 

asigurarea unui climat de or-

dine şi siguranţă publică pe 

perioada desfăşurării festi-

valului Electric Castle”, spun 

reprezentanţii Poliţiei de 

Frontieră Cluj.

GAO şi Sky se pregătesc 
zilnic pentru depistarea 
drogurilor

GAO şi Sky locuiesc în pe-

rimetrul aeroportului de mi-

ci, au urmat cursurile de spe-

cializare la Centrul Chinolo-

gic Sibiu şi până la această 

vârstă au reuşit capturi im-

presionante.

„Sunt la Poliţia de Fron-

tieră, aici la Cluj, de mici, 

au fost în pre-dresaj, după 

care au urmat cursurile de 

specializare la Centrul Chi-

nologic Sibiu, după care au 

revenit şi îi pregătim zilnic 

pentru detectarea substanţe-

lor stupefi ante. Până acum, 

au reuşite semnifi cative, la 

fi ecare festival, la fi ecare ac-

ţiune, în colaborare şi cu al-

te structuri, descoperind tot 

felul de substanţe interzise”, 

spun poliţiştii.

Zero toleranţă pentru 
consumul de droguri

„Cu ocazia desfăşurării fes-

tivalului Electric Castle, poli-

ţiştii de frontieră din cadrul 

Aeroportului Internaţional Cluj 

sunt pregătiţi să asigure un 

control efi cient, fără creşterea 

timpilor de aşteptare atât pe 

sensul de intrare, cât şi pe cel 

de ieşire din ţară, din spaţiul 

Schengen, în cea mai frecven-

tată poartă aeriană a Transil-

vaniei, Aeroportul Internaţio-

nal Cluj. În baza analizelor de 

risc, s-au intensifi cat verifi că-

rile poliţiştilor pentru preveni-

rea şi combaterea introducerii 

în ţară a substanţelor psihoac-

tive. Totodată, vom participa 

în perimetrul festivalului şi în 

proximitatea acestuia, alături 

de celelalte forţe, cu echipaje-

le canine de detectare a sub-

stanţelor psihoactive, contri-

buind la măsurile de preveni-

re pe această linie de activita-

te. Având experienţa anilor tre-

cuţi, vă reamintim că introdu-

cerea de substanţe psihoacti-

ve în România se pedepseşte 

conform legilor în vigoare”, a 

precizat comisar-şef de poliţie 

Liviu Done, Poliţia de Fronti-

eră din cadrul Aeroportului In-

ternaţional Cluj.

GAO şi Sky, eroii blănoşi de la Electric Castle
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PLOUĂ CU HITURI ȘI NOROI! 

Justin Timberlake cântă astăzi la Justin Timberlake cântă astăzi la ECEC!!
Entuziasmul, muzica și o energie molipsitoare au pus stăpânire pe Castelul Banffy 
din Bonțida, odată cu deschiderea oficială a celui mai așteptat festival al verii
Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Justin Timberlake a ateri-

zat pe Aeroportul 

Internaţional Cluj în jurul 

orei 17.30 cu un avion pri-

vat de la Viena. A fost pre-

luat rapid de o maşină, fără 

declaraţii pentru presă. 

Artistul pregăteşte un show 

de neratat la Electric Castle. 

Superstarul american nu a 

vorbit cu nimeni, a coborât 

din avion şi a urcat direct 

într-o maşină care îl aştepta 

în apropierea pistei.

Superstarul american pro-

mite un show pe măsura ener-

giei şi carismei care îl menţi-

ne în topul celor mai impor-

tanţi artişti pop al ultimelor 

decade, cu un mixt între hit-uri-

le sale memorabile şi piese de 

pe cel mai nou album „Everyth-

ing I Thought It Was”.

Producător, compozitor, ac-

tor, Justin Timberlake este un 

artist complet. La fel va fi  şi 

show-ul pe care îl propune 

fanilor săi din România. De 

la „clasicele” hit-uri „Cry Me 

a River” şi „SexyBack”, care 

au stat zeci de săptămâni în 

clasamentele mondiale, la re-

cent lansatele „Selfi sh” şi „No 

Angels”, concertul lui Justin 

Timberlake va fi  o călătorie 

prin toate etapele sale creati-

ve importante.

Cariera lui Justin Timber-

lake este o probă pură de lon-

gevitate artistică şi succes. 

De-a lungul timpului, artistul 

a câştigat 10 premii GRAMMY 

Awards, la categorii diferite, 

şi 4 premii Emmy. În 2017, 

hit-ul său „Can't Stop the Fe-

eling!", inclus pe coloana so-

noră a fi lmului „Trolls”, a fost 

nominalizat la Oscar, la cate-

goria Cea Mai Bună Piesă Ori-

ginală, o nouă confi rmare a 

statutului său de artist iconic 

în muzica pop. Succesul al-

bumului „Everything I Thou-

ght It Was” completează pal-

maresul impresionant, prin-

tre cele 18 piese fi ind inclus 

şi single-ul „Selfi sh”.

Justin Timberlake va cân-

ta joi, 17 iulie, pe scena prin-

cipal de la Electric Castle.

Porţile castelului 
„au căzut”

Odată cu deschiderea ofi ci-

ală a celui mai aşteptat festi-

val al verii. Sute de tineri din 

toată ţara – şi nu numai – au 

dat năvală, „cucerind” simbo-

lic fortăreaţa transilvăneană, 

în momentul în care porţile 

s-au deschis pentru public.

Cum era de aşteptat, ploaia 

a pus stăpânire pe Bonţida, iar 

cizmele de cauciuc şi pelerine-

le de ploaie sunt de nelipsit.

Festivalul, care va avea loc 

între 16 şi 20 iulie la dome-

niul Banffy din Bonţida, pro-

mite să ofere una dintre cele 

mai eclectice şi captivante edi-

ţii de până acum. Organiza-

torii au reuşit să îmbine ar-

tişti consacraţi cu nume fresh 

din muzica internaţională şi 

locală, acoperind o gamă va-

riată de genuri: de la indie 

rock şi techno, până la hip-hop, 

drum and bass şi electro-pop.

Justin Timberlake a ajuns la Cluj pentru Electric Castle 2025



Fo
to

: 
p

e
xe

ls
.c

o
m

6 ACTUALITATE monitorulcj.ro | joi, 17 iulie 2025

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Medicii care pleacă 

„la ora 11 -12” de la spita-

lul public pentru a lucra 

la privat pot rămâne fără 

contract de muncă în spi-

talul de stat, a anunţat 

miercuri ministrul 

Sănătăţii, Alexandru 

Rogobete, în prima confe-

rinţă de presă organizată 

la sediul instituţiei de la 

preluarea mandatului.

Rogobete a spus că se lu-

crează la indicatori de perfor-

manţă, iar „modifi carile legis-

lative vor duce la desfacerea 

contractului de muncă”, în 

cazul medicilor care nu îşi res-

pectă programul de lucru.

„Rog toţi colegii din spi-

talul public să respecte pro-

gramul de lucru. Nu sunt de-

loc de acord ca medicul să 

aleagă între public şi privat, 

dar respectarea programului 

de lucru din spitalul public 

este obligatorie. După ce ter-

mină programul, medicul a-

re dreptul să aleagă să îşi 

desfăşoare activitatea şi în 

sistemul privat”, a declarat 

ministrul Sănătăţii, potrivit 

hotnews.ro.

Rogobete spune că „nu 

vreau să se înţeleagă greşit: 

nu toţi medicii părăsesc spi-

talul în timpul programului”.

Potrivit acestuia, „există 

medici rezidenţi care fac 12 

gărzi pe lună neplătite, pen-

tru a ajuta spitalul”. De a-

semenea, „există medici ca-

re vin de acasă pentru pa-

cienţii lor”.

„Dar există medici care la 

ora 11, la ora 12 nu mai sunt 

la spitalul public, merg să lu-

creze în privat”, a adăugat no-

ul ministru PSD al Sănătăţii.

Alexandru Rogobete a 

anunţat, încă de la începutul 

mandatului de ministru, că 

va lua măsuri împotriva me-

dicilor care lucrează în spi-

tale publice şi nu îşi respec-

tă programul: „Nu sunt de 

acord ca medicul să aleagă 

între public şi privat, fi ecare 

e liber să lucreze la privat, 

dar după program. Se lucrea-

ză la această măsură: mana-

gerul de spital va avea mult 

mai multe instrumente legis-

lative pentru a controla acest 

fenomen”, declara el, într-o 

emisiune la Antena 3.

„Prin noile modifi cări le-

gislative, managerul şi şeful 

de secţie vor avea mult mai 

multe instrumente legislative 

de control. (…) Dacă vom 

identifi ca situaţii în care me-

dicul nu îşi respectă progra-

mul la public se poate ajun-

ge până la desfi inţarea con-

tractului de muncă”, spunea 

Alexandru Rogobete.

Pacienți la stat, profit la privat. 
Statul pregătește sancțiuni.
Medicii care pleacă „la ora 11 – 12” de la spitalul public pentru a lucra la privat pot fi concediați

Medicii care pleacă „la ora 11 -12” de la spitalul public pentru a lucra la privat pot rămâne fără contract de muncă 
în spitalul de stat, a anunţat miercuri ministrul Sănătăţii, Alexandru Rogobete

Medicii rezidenți care își 
desfășoară activitatea de 
rezidențiat în spitale pri-
vate nu vor mai fi  plătiți 
de Ministerul Sănătății, 
așa cum se întâmplă în 
prezent, ci de spitalul pri-
vat. Modifi carea va intra 
în vigoare de la 1 septem-
brie, a anunțat miercuri 
ministrul Sănătății, 
Alexandru Rogobete, într-
o conferință de presă.

El spune că a avut o 
discuție în acest sens cu 
reprezentanții spitalelor 
private. „Anumiți 
rezidenți își pot desfășura 
activitatea de rezidențiat 
în cadrul spitalelor priva-
te, dar activitatea lor este 
plătită de Ministerul 
Sănătății. De la 1 septem-
brie, salariile rezidenților 
care activează în spitale 
private vor fi  plătiți de 
spitalul privat în care acti-
vează, nu de stat”, potri-
vit ministrului. Alexandru 
Rogobete a explicat că 
„există anumite spitale 
private care au devenit 
spitale clinice și, automat, 
rezidenții din specialitatea 
respectivă își desfășoară 
activitatea acolo”.

Rezidenții care 
lucrează în spitale 
private nu vor mai 
fi plătiți de stat

 

 

 

ALEXANDRU 
ROGOBETE | 
ministrul Sănătății

„Rog toţi colegii din 
spitalul public să respecte 
programul de lucru. 
Nu sunt deloc de acord 
ca medicul să aleagă 
între public şi privat, dar 
respectarea programului 
de lucru din spitalul 
public este obligatorie. 
După ce termină 
programul, medicul are 
dreptul să aleagă să îşi 
desfăşoare activitatea 
şi în sistemul privat“

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Peste 7.600 de tineri din 

România şi-au căutat 

un job în ultimele două 

săptămâni pe o platformă 

de profi l, cele mai căutate 

domenii fi ind construcţii-

le, curăţenia şi îngrijirea 

vârstnicilor, arată un stu-

diu recent.

Datele indică o creştere de 

39% a aplicărilor în rândul ti-

nerilor între 18 şi 24 de ani, 

comparativ cu perioada ante-

rioară, iar aproape 70% din-

tre aceştia vizează activităţi 

de doar 1-2 ore pe zi sau jo-

buri remote.

Cele mai căutate domenii 

sunt construcţiile (28% din 

totalul căutărilor pentru mun-

ci necalificate), curăţenia 

(26%), îngrijirea vârstnicilor 

(15%), agricultura (14%) şi 

HoReCa sezonier (13%).

„Presiunea economică – 

amplifi cată de scumpirea ali-

mentelor, utilităţilor şi de creş-

terea taxelor – îi determină pe 

peste 40% dintre tineri să ac-

cepte joburi punctuale sau su-

plimentare, iar aproape 60% 

se tem de scăderea nivelului 

de trai”, se arată în studiu.

În paralel, studiul eviden-

ţiază că tăierea burselor soci-

ale şi universitare – care în-

sumau 7 miliarde de lei anu-

al – obligă tot mai mulţi elevi 

şi studenţi să caute venituri 

suplimentare. Numărul licee-

nilor interesaţi de joburi oca-

zionale a crescut cu 30%, iar 

studenţii migrează către acti-

vităţi part-time sau zilnice 

pentru a compensa pierderea 

burselor şi explozia cheltuie-

lilor de trai.

Tinerii se tem de scăderea 
nivelului de trai

Studiul mai arată că a fost 

consemnată o creştere cu pes-

te 35% a căutărilor pentru 

astfel de activităţi în rândul 

tinerilor fără califi care, com-

parativ cu perioada similară 

a lunii trecute.

În mediul rural, această creş-

tere ajunge la 41%, semn că 

presiunea economică este re-

simţită puternic de această ca-

tegorie vulnerabilă. Mai bine 

de 40% dintre tineri declară că 

ar accepta joburi punctuale sau 

suplimentare pentru a-şi aco-

peri costurile, în contextul în 

care 60% se tem de scăderea 

nivelului de trai, pe fondul creş-

terii taxelor şi al scumpirii ali-

mentelor, chiriilor şi utilităţilor.

„Fenomenul nu e limitat 

doar la un segment social. În 

această perioadă, căutările de 

joburi în rândul tinerilor între 

18 şi 24 de ani au crescut cu 

39%. Majoritatea aplicanţilor 

vin din oraşe mari – Bucureşti, 

Cluj-Napoca sau Iaşi – iar 

aproape jumătate dintre cei ca-

re şi-au trimis CV-urile au stu-

dii superioare sau sunt încă 

studenţi. În ultimele zile, se 

observă o creştere accelerată 

a numărului de tineri cu vâr-

ste între 18 şi 25 de ani, cu 

studii medii sau gimnaziale şi 

fără competenţe digitale, care 

caută să lucreze suplimentar 

pentru a-şi asigura traiul – 

aproximativ 46% dintre aceş-

tia provin din mediul rural. Fe-

nomenul se extinde şi în ora-

şele mici, unde tinerii sunt tot 

mai prezenţi pe platformele de 

recrutare”, arată studiul citat.

Studenţii îşi caută activ 
loc de muncă

După vestea reducerii bur-

selor sociale, platformele de jo-

buri observă o creştere notabi-

lă a numărului de liceeni care 

caută de lucru ocazional – fi e 

în weekend, fi e câte 1-2 ore pe 

zi după şcoală. Studiul arată 

un salt de aproximativ 30% al 

numărului elevilor interesaţi să 

lucreze 1-2 ore pe zi faţă de pe-

rioada anterioară anunţului de 

reducere a procentului de bur-

se sociale. Aceştia se orientea-

ză către munci simple compa-

tibile cu programul şcolar, pre-

cum distribuţie pliante, ajutor 

în comerţ, livrări sau munci 

casnice în vecinătate.

În condiţiile în care costu-

rile de cazare şi masă au cres-

cut semnifi cativ în ultimul an, 

preţurile chiriilor fi ind cu apro-

ximativ 14% mai mari decât 

anul trecut (mult peste rata 

infl aţiei), în doar câteva zile 

de la anunţarea noilor politici 

fi scale s-a înregistrat o creş-

tere de circa 29% a număru-

lui de studenţi care îşi caută 

activ joburi. Aceştia vizează 

în general munci necalifi cate 

sau cu jumătate de normă – 

de la ospătari şi lucrători co-

merciali, până la call-center 

sau livratori – orice le poate 

aduce un venit suplimentar 

după fi nalizarea cursurilor.

Datele analizate provin din 

activitatea utilizatorilor pe 

platformele de locuri de mun-

că în perioada 1-15 iulie 2025 

vs. iunie 2025, eşantionul to-

tal fi ind de 28.515 utilizatori 

activi, iar oraşele mici sunt 

defi nite ca localităţi cu sub 

100.000 locuitori.

Studiu: Aproape 8.000 de tineri au început să îşi caute job 
după reducerea burselor şi creşterea taxelor
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¤  plăteşti doar 55 lei pe lună
¤  citeşti cele mai actuale ştiri din Cluj

0371.177.371

Abonează-te la
monitorul

60%

900 magazine specializate
în cartușe pentru imprimante

CLUJ-NAPOCA, Piața Cipariu, Tel: 0364266523
cluj@prink.ro  www.prink.ro

Telefon/Fax: 0264-41-45-68   Mobil: 0729-15-86-00

Comercializează, formatează și montează 
acumulatori auto, 

acumulatori tracțiune, 
acumulatori staționări.

Reprezentanța Batrom 
din Cluj Napoca 

se afl ă pe strada Streiului, nr. 12

Program: L-V – 08.00-18.00
S: 08.00-13.00

www.batrom.rowww batrom rowww batrom ro
Batrom  

i li ă f t ă i t ă

reprezentanță și service

 Rombat SA Bistrița

Abonează-te la

monitorul

¤Nu rata știrile care 
contează! Alege 
un abonament și fi i 
mereu informat.

¤Cu numai 55 de lei 
pe lună ai informații 
de calitate și articole 
verifi cate.

¤Rămâi mereu 
la curent cu cele 
mai importante știri, 
analizate de jurnaliști 
profesioniști.

0371.177.371

27DE
ANI

 

Angajează:
MUNCITOR REVIZII ȘI VERIFICĂRI (INSTALATOR GAZ) în locația Cluj-Napoca, respon-

sabil de efectuarea lucrărilor de revizii sau verifi cări ale instalațiilor de utilizare gaze naturale.

Profi l: Școală profesională/ generală, cu califi care în meseria de instalator gaze natu-
rale. Permis de  conducere ctg.B.

Îţi oferim:
• Contract de muncă pe perioadă nedeterminată;
• Salariu motivant și bonus de performanță lunar raportat la realizări;
• Program flexibil de muncă, de 8 ore/ zi. Sâmbata si duminica liber;
• Zile de concediu în funcție de vechimea totală în muncă, până la 30 de zile;
• Decont bilet odihnă (4500 lei net/ an);
• Tichete de masă de 40 lei/ zi;
• Ore suplimentare plătite 200%;
• Bonus pentru evenimente speciale;
• Prime periodice de Paște și de Crăciun;
• Bonus recomandare de 500 lei net;
• Decont dispozitive de vedere 500 lei net;
• Decont navetă;
• Program de mentorat și program individual de dezvoltare;
• Susținem financiar obținerea autorizăriilor ANRE și ISCIR;
• Oferim posibilitatea policalificării în funcție de nevoile companiei și programul de dezvoltare. 

Trimite CV-ul la Emanuel Baciu, email emanuel.baciu@eon-asistcomplet.ro tel. 0757.231.998

Link pentru aplicare directa:

www.eon-asistcomplet.ro

LINK PENTRU APLICARE DIRECTĂ:

ANUNŢ DE ANGAJARE

SC TERMOFICARE NAPOCA SA

B-dul 21 Decembrie 1989 , nr: 79

Angajează:

1. ingineri absolventi ai unei Facultăţi de Construcţii, speci-
alizarea instalaţii pt construcţii, cu capacitatea de a elabora pro-
iecte: instalaţii termice, sanitare, electrice și cunoștinţe bune de 
operare (Word, Excel, Autocad, programe de devize) și de a pre-
gătii documentaţiile necesare

Să fi e bun cunoscător al normativelor/normelor/standar-
delor, al tehnologiilor de ultimă oră relevante specializării și 
cu experienţă profesională în proiectare de min. 5 ani

2. ingineri proiectanti instalatii fotovoltaice , absolventi ai u-
nei Facultăţi profi l electric pentru realizarea unor proiecte noi 
corelate cu Strategia de modernizare a companiei

Să fi e bun cunoscător al programului Autocad, autorizarea 
ANRE – 2A constituie avantaj și cu experienţă în domeniu de 
min. 5 ani.

3. Inginer profil electric(retele electrice/elecrotehnic) sau 
inginer instalaţii care supraveghează și ia masurile ce se 
impun pentru functionarea in siguranta a intregului sistem 
de producere si distributie a energiei termice. Activitatea 
se desfășoară în Dispeceratul unităţii, cu program în ture 
(12/24/48)

4. Economist – absolvent cu licenta studii superioare fa-
cultate acreditată, specialitatea contabilitate – finanţe și 
experienţă de min. 5 ani în domeniul contabilitate-finanţe

5. Muncitori califi caţi în meseriile : – Instalator

¤ Sudor

¤ Electrician

Benefi cii:
¤ Pachet salarial atractiv

¤ Tichete de masa

¤ Un colectiv tânăr și dinamic

¤ Loc de muncă în centrul municipiului Cluj-Napoca

Alte informaţii la telefon 0264503730 sau email: flori-
na.zugravu@termonapoca.ro

ANUNŢ AUTORIZAŢIE DE MEDIU

BONAS IMPORT EXPORT S.A. având Sediul Social: 
JUD. CLUJ, SAT DEZMIR, COMUNA APAHIDA, STR. CRIȘENI, 
NR. 5, C.U.I.: 228824, Nr. Înreg. Reg. Com: J1991003785120, 
anunţă începerea demersurilor în vederea obţinerii Auto-
rizaţiei de mediu pentru obiectivul:

• 1051 Fabricarea produselor lactate şi a brânzeturilor
• 5210 Depozitări
• 5224 Manipulări
• 8292 Activităţi de ambalare
Activităţi desfășurate la punctul de locru din: JUD. CLUJ, 

UAT APAHIDA, LOC. DEZMIR, STR CRISENI, NR. 2.

Eventualele sugestii sau reclamaţii se vor depune la se-
diul Agenţia pentru Protecţia Mediului Cluj, din: JUD. CLUJ, 
Calea Dorobanţilor 99, Cluj-Napoca.
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CFR Cluj îl vrea 
pe Romario Benzar 
de la Botoşani!
Ardelenii sunt interesaţi de ser-
viciile fundașului dreapta în 
vârstă de 33 de ani. Patronul 
celor de la Botoșani, Valeriu 
Iftime, spune că nu știe nimic 
despre această afacere.
Miercuri dimineaţa, Antena 
Sport a anunţat că CFR Cluj a 
rezolvat transferul lui Romario 
Benzar. Jucătorul mai avea con-
tract cu formaţia din nordul 
Moldovei până la fi nalul sezo-
nului, dar ar fi  ajuns la un 
acord cu formaţia ardeleană.
Totuși, se pare că mutarea nu a 
fost încă rezolvată. Într-o interven-
ţie pentru digisport.ro, patronul 
celor de la FC Botoșani, Valeriu 
Iftime (65 de ani), a negat că ju-
cătorul ar fi  fost transferat.
Mai mult, a precizat că nu are ni-
cio informaţie despre acest su-
biect, iar orice echipă care este 
interesată de Benzar va trebui să 
achite o sumă de transfer în 
schimbul fundașului dreapta.
„Nu pleacă nicăieri Benzar, nu 
știu nimic! Nu mai înţeleg ni-
mic, am tot auzit și eu. Dar, da-
că îmi dă cineva bani pe el, 
atunci îi dau drumul.
Îl las să plece și pentru 100.000 
de euro, dar să spună ce vrea. 
Îl dau, dar nu îl pot lăsa să ple-
ce de pomană”, a declarat pa-
tronul pentru sursa citată.
Romario Benzar a bifat doar 8 
apariţii în sezonul trecut pentru 
formaţia moldavă după ce a 
fost indisponibil din cauza unei 
accidentări grave.
Jucătorul a fost integralist în 
primul meci din acest sezon, 
1-1 cu Farul Constanţa.
1.7 milioane de euro le-a plătit 
Leece celor de la FCSB în 2019 
în schimbul fotbalistului care a 
mai trecut pe la Viitorul, 
Perugia, Farul și UTA Arad.

Un fost jucător de la 
FCSB şi „U” a semnat 
cu Unirea Dej!
Ardelenii l-au transferat înain-
tea noului sezon pe Vlad 
Mihalcea (26 de ani), un jucă-
tor cu meciuri în prima ligă 
pentru FCSB, Poli Timișoara și 
FC Voluntari. Mijlocașul era li-
ber de contract după despărţi-
rea de CS Universitar din Alba 
Iulia, locul 3 în sezonul trecut în 
al treilea eșalon.
Mihalcea a ajuns la o înţelege-
re cu formaţia pregătită de 
Adrian Falub și a fost prezent la 
reunirea echipei în vederea 
pregătirii noului sezon.
Crescut de FC Brașov, Mihalcea 
a început fotbalul mare la 
FCSB, pentru care a bifat 10 a-
pariţii în perioada 2015-2017.
Și-a continuat cariera tot în Liga 
1, la Poli Timișoara, apoi a mai 
evoluat pentru Academica 
Clinceni, FC Voluntari, 
Universitatea Cluj, Aerostar 
Bacău, FC Brașov, Concordia 
Chiajna și Gloria Bistriţa.
Experienţa din Ardeal nu este 
prima pentru Mihalcea. În sezo-
nul 2019/2020 a evoluat pen-
tru „U” Cluj, echipă afl ată în 
acel moment în Liga 2.
În urmă cu 10 ani, când a fost 
transferat de la Brașov, patronul 
celor de la FCSB, Gigi Becali i-a 
oferit un contract pentru următo-
rii 5 ani și o clauză de reziliere de 
50 de milioane de euro!
Fotbalistul n-a confi rmat, însă, 
așteptările fi nanțatorului, iar 
doi ani mai târziu era lăsat să 
plece liber de contract.

Pe scurt

joi, 17 iulie 2025

Sergiu CRĂCIUN
redactia@monitorulcj.ro

„Paşaport de fotbalist” 

cuprinde o serie de inter-

viuri acordate de foşti 

jucători ai echipelor de 

fotbal din Cluj dar care 

acum evoluează sau au 

făcut-o în trecut în ţările 

în care ajung mai rar 

jucătorii de fotbal români.

Un proiect care îşi propune 

să ofere publicului larg cele mai 

nebănuite detalii despre cum 

este privit „sportul rege” pe al-

te continente, cât de important 

este el pentru suporterii de aco-

lo comparativ cu cei de la noi, 

dar şi care au fost cele mai in-

edite experienţe pentru un ro-

mân plecat departe de casă 

pentru pasiunea sa.

Episodul al treilea este des-

pre Bogdan Vătăjelu (32 de ani) 

şi experienţa sa din Kazahstan. 

A ajuns la Aktobe la începutul 

anului trecut, după o scurtă pe-

rioadă petrecută în Ardeal, la 

Universitatea Cluj.

Se afl ă la a doua experien-

ţă în afara României, a mai 

jucat în Cehia, pentru Sparta 

Praga, iar în România a pe-

trecut o bună parte a carierei 

la Craiova, unde a adunat pes-

te 200 de meciuri, o Cupă şi 

o Supercupă.

Bogdan ne-a povestit cum 

se trăieşte fotbalul din Ka-

zakhstan, ţara în care o depla-

sare înaintea unui meci durea-

ză peste 5 ore sau ce obiceiuri 

catalogate drept ciudate de că-

tre români au kazahii.

„Akotbe e un oraş 
precum Craiova”

Salut, Bogdan. Cum eşti?
Sunt destul de obosit du-

pă meciul de ieri (interviul a 

fost realizat la o zi după Akto-

be – Astana 0-1 n.r). A fost 

destul de intens şi am ador-

mit spre dimineaţă.

Cum a fost meciul?
A fost bun pentru noi, am 

jucat mult mai bine faţă de ce 

am jucat în ultima perioadă. Au 

fost multe ocazii, dar ei avut fa-

za penalty-ului şi aşa a fost să 

fi e. Au mai multă experienţă de-

cât noi, la noi sunt şi tineri, e 

mai greu până formezi ceva.

Mă gândesc că e frustrant 
să pierzi pe teren propriu 
în faţa lor dintr-un penalty 
pe fi nalul meciului?

Da, da, e frustrant, dar da-

că jucăm aşa fi ecare meci, 

am fi  pe drumul cel bun. A 

fost derby, motivaţia a fost 

mai mare.

Cât de puternică e Astana?
E o echipă puternică, cu 

experienţă şi calitate, nu pu-

tem nega asta. Joacă de mult 

împreună, au acelaşi antre-

nor, asta se simte mult. E o 

echipă puternică, cred că plă-

teşte salariile cele mai mari 

din Kazahstan şi atunci aduc 

şi jucători pe măsură.

Pe ce loc crezi că ar termi-
na în România?

Cred că în primele patru 

100%. Dar e diferit, ei joacă 

pe sintetic meciurile de aca-

să. Nu sunt obişnuiţi pe iar-

bă, şi pentru ei e mai greu. 

Dar au calitate foarte mare.

Tu cum te simţi în Ka-
zakhstan, cum e perioada 
de când ai mers acolo?

Chiar m-am adaptat bine, 

sunt deja de un an jumate 

aici. Mă simt bine, deşi nu e 

un campionat aşa vizibil. Cel 

mai important e că am jucat, 

totul e în regulă.

Ai mers cu familia 
sau eşti singur?

Familia vine acum, în va-

canţa de vară, că fetele au 

rămas la şcoală în România. 

Aici le-ar fi  fost mai greu..nu 

este nici şcoală internaţiona-

lă în oraşul unde stau eu. 

Plus că noi terminăm campi-

onatul la sfârşitul lui octom-

brie. Sunt plusuri şi minusuri 

ca oriunde.

Oamenii cum sunt?
Aici chiar foarte liniştiţi, 

cel puţin în oraşul meu toţi 

îşi văd de treaba lor. Dacă e 

să compar, e ca un fel de Cra-

iova, cu oameni foarte pasio-

naţi de fotbal. Jucăm cu sta-

dionul plin la fi ecare meci.

Cum te relaxezi 
în timpul liber?

Când e familia la mine, si-

gur, facem activităţi împreu-

nă, ne place să ne plimbăm, 

mergem la locuri de joacă, 

prea multe nu sunt de făcut. 

Iar când sunt singur merg la 

sală, pe la saună, cam atât.

„Astana a avut 
restanţe fi nanciare. 
Nu e aşa roz cum pare”

Contează pentru tine 
că îl ai acum coleg 
şi pe Andrei Vlad?

Da, da, e altceva atunci 

când poţi să vorbeşti limba 

ta, când mai ai cu cine să mai 

ieşi. Mi-a plăcut că a venit un 

român, erau discuţii că vor 

mai veni şi alţii. Înainte să vi-

nă, m-a întrebat cum e, care 

sunt condiţiile.

Şi cum sunt condiţiile? 
Mă gândesc că la partea 
fi nanciară nu se pune 
problema..

Să ştii că sunt echipe care 

au restanţe fi nanciare, chiar şi 

Astana au avut cam două-trei 

luni neplătite. Nu e aşa roz cum 

pare. Cred că în afară de Asta-

na şi Kairat Almaty, toate apar-

ţin de guvernele locale. La noi 

n-au fost probleme, sper nici 

să nu fi e, dar la altele s-a în-

tâmplat să nu mai fi e bani.

Iar infrastructura, condiţii-
le de antrenament?

Nu sunt extraordinare la 

noi, dar sunt OK. Avem un 

teren de iarbă dar pe care poţi 

intra abia la sfârşitul lui apri-

lie, avem un teren sintetic iar 

asta e puţin mai rău. Ca in-

frastructură, tot Kazahstanul 

e o problemă că unele echi-

pe joacă pe sintetic, altele pe 

stadioane care nu au dimen-

siunile normale de sintetic de 

fotbal. Cum ziceam, sunt plu-

suri şi minusuri ca peste tot.

Deplasările sunt 
un impediment? 
Ştiu că sunt foarte lungi.

Da, foarte, foarte lungi, dar 

te obişnuieşti. 70-80% dintre 

zboruri trebuie să le facem cu 

escală la Astana sau Almaty, 

aşa că deplasările dureaza 

cam 5-6 ore cu avionul.

Ai început să vorbeşti 
limba lor?

Am prins puţină rusă, în-

cerc să învăţ. E important şi 

pentru tine, dar şi pentru ei, te 

integrezi mai uşor. Dacă văd 

că încerci să le vorbeşti limba, 

ei apreciază asta. Să ştii că am 

un nivel bun, înţeleg cam tot 

şi vorbesc 50-60%, cam aşa.

Au tradiţii sau obiceiuri 
mai deosebite faţă de noi?

Aici, în general înaintea unor 

meciuri importante, pe teren 

se sacrifi că o oaie sau un miel. 

Fiind musulmani majoritatea 

de aici, asta e o tradiţie la ei. 

Înainte de începutul unui se-

zon sau să jucăm în cupele eu-

ropene, la fel s-a întâmplat.

Ieri s-a întâmplat, fi ind 
meciul cu Astana?

Da, da, da. A fost cu o zi 

înainte de meci.

Cum ai reacţionat 
când ai văzut?

Prima dată când am văzut 

eram în cantonament, în An-

talya. Am fost şocat, e puţin 

mai greu să-l percep, dar este 

religia lor, trebuie să te aliniezi 

la ce fac ei. Plus că, din ce am 

auzit, animalele sacrifi cate sunt 

donate famililor care au mai 

puţin iar ăsta e un lucru bun.

Cu mâncarea cum e?
Nu e mult diferită de ce e 

în România, sunt restaurante 

italieneşti, mâncarea chiar nu 

e o problemă aici. Sigur că nu 

e varietatea de acasă, se gă-

seşte mai puţin carne de porc, 

dar nu am avut probleme.

Dincolo de familie, care 
este evident, ce altceva 
îţi lipseşte?

Prietenii, interacţiunea cu 

ei, dar şi pescuitul îmi lipseş-

te mult. Îmi place foarte mult 

să pescuiesc. Când aveam 2 

zile libere şi eram acasă, sigur 

mergeam la pescuit. Lipsesc 

lucruri de acasă, dar încerci 

să accepţi situaţia actuală.

Partea a doua a interviului 

o puteţi citi mâine în ediţia ti-

părită a ziarului Monitorul de 

Cluj şi pe www.monitorulcj.ro.
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În Kazahstan ca-n România: În Kazahstan ca-n România: 
Aktobe e un fel de Craiova!Aktobe e un fel de Craiova!
Bogdan Vătăjelu, din Ardeal până în stepele Kazahstanului: fotbal și obiceiuri surprinzătoare

Bogdan Vătăjelu, alături de soție și cele două fi ice
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